
RAI)A MIEJSKA
W SF,PóT?.NłE xahybŃs?

ul. T. Kokiuszki l'l
89-400 Sępólno Krajeńskie
Or.0002.8.8.2020

Protokół Nr XXIII/2020
z XXIII zdalnej sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,

która odbyła się w dniu 26 sierpnia 2020 r. w godzinach od 10:00 do 12:25
Przed rozpoczęciem sesji Rady Miejskiej Przewodniczący RM poinformowai że sesja
będzie utrwalona za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania z sesji
są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy
oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty.

Prowadzący obrady - Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek Lesinski.
' Ad. 1 0twarcie sesji

Otwarcia zdalnej XXIII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonał Pan
Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej.

Przewodniczący RM poinformował, że z uwagi na istniejący stan epidemii sesja RM
przeprowadzona jest z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość - w
trybie zdalnym.

Podstawę do tej formy posiedzenia przyjęto w ustawie o zmianie ustawy
o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziała?niem
i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywoływanych nimi sytuacji
kryzysowych oraz niektórych innych ustaw, uchwalonej w dniu 31 marca 2020r.
Następnie Przewodniczący RM przywital wszystkich radnych Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim, Pana Marka Zieńko Zastępcę Burmistrza Sępólna Krajeńskiego
oraz wszystkich uczestniczących w zdalnej sesji i oglądających w mediach.
Lista obecności Sołtysów Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 1 do
protokołu.

(

a) stwierdzenie quorum,

Przewodniczący RM poinformowal że w zwiiku z tym, źe sesja odbywa sie w trybie
zdalnym obecność radnych będzie sprawdzona poprzez wyczytywanie alfabetycznie
nazwisk wszystkich radnych, którzy po wywołaniu potwierdzą swoją obecność.
Przewodniczący RM stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 14 co stano'w'
quorum, przy którym Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim może obradować
i podejmować prawomocne uchwały.

Lista radnych RM biorących udział w sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Nieobecny radny RM Pan Antoni Dolny, który usprawiedliwił swo5.ą nieobecność.
Uspraw'edliwienie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

b} przedstaw4enłe porządku obrad,

Przewodniczący RM poinformował, że porządek obrad radni otrzymali wraz
z zaproszeniem na sesję, ponadto został zarnieszczony w Biuletynie Informacji
Publicznej, w zwia7:ku z tym postanowił nie odczytywać go podczas sesji.
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3a do protokołu
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Pan Franciszek Lesinski poinformował, że Pan Marek Zieńko Zastępca Burmistrza
Sępólna Krajeńskiego zwrócił się z wnioskiem o zmianę porządku obrad poprzez
wycofanie z porządku obrad z punktu 11 podpunkt j) projektu uchwały w sprawie
ustanowienia użytku ekologicznego pod nazwą ,,Trzy buhaje". Przewodniczący
odczytał treść wniosku. Wniosek stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Pytań do przedstawionego wniosku nie było, w związku z tym Przewodniczący RM
zarządził głosowanie nad zmianą porządku obrad. Ponadto poinformował, że
pozostałe podpunkty przesuną się odpowiednio alfabetycznie.

Wniosek o zmianę porządku obrad, poprzez wycofanie z porządku obrad z punktu 1
podpunktu j) projektu uchwały w sprawie ustanowienia u$tku ekologicznego pod
nazwą ,,Trzy buhaje" został przyjęty następującymi głosami:

za- 14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych

W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Następnie Przewodniczący RM zapytal czy ktoś z radnych chciałby zło0ć wniosek w
sprawie zmiany porządku obrad. W związku z tym, że nikt nie zło,$ł wniosku o zmianę
porządku obrad, poinformował, że RM będzie obradowała według ustalonego
porządku obrad wraz uwzględnioną zmianą.

Porządek obrad

1. Otwarcie sesji:

a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przy'y;cie protokołu z XXI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

4. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie między
sesjarni, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie między
sesjami.

6. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

7. Wolne wnioski i informacje.

8. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie,
kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sępólno Krajeńskie
oraz przebiegu wykonania planów finansowych jednostek dla których Gmina
Sępólno Krajeńskie jest organem zalo0cielskim za pierwsze półrocze 2020 roku.

a) przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie, kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie oraz przebiegu wykonania planów finansowych
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jednostek dla których Gmina Sępólno Krajeńskie jest organem
zało,$cielskim za pierwsze półrocze 2020 roku,

b) uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej W

Bydgoszczy w sprawie opinii o przedłożonej przez Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie za I półrocze 2020 r.

c) opinia Komisji Budżetu i Handlu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim w
sprawie wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za I półrocze 2020
r.

d) dyskusja,

e) przyjęcie informacji.

9. Przebieg inwestycji na terenie Miasta i Gminy Sępólno Krajeńskie w I półroczu 2020
roku.

(

10. Sprawozdanie z działalności organizacyjnej i ekonomicznej spółek gminnych za
okres - 2019 rok i I półrocze 2020 roku:

a) Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o.
- dyskusja

b) Zakładu Transportu i Usług Spółka z o.o.
- dyskusja

(

11. Pódjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie,

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2020 rok,

c) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu
Sępoleńskiego,

d) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla miasta Jasło,

e) dopuszczenia zapłaty podatków, opłat oraz niepodatkowych należności
budżetowych stanowiących dochody budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie
za pomocą instrumentu płatniczego,

f) zwolnienia lub zwrotu określonej części opłaty pobranej od
przedsiębiorców za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów
alkoholowych przeznaczonych do spo0cia w miejscu sprzedaźy,
wydanych przez Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,

g) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Sępólno Krajeńskie,
w roku szkolnym 2020 / 21,

h) rozpatrzenia petycji w zakresie zmiany przepisów prawa miejscowego,
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i) przyjęcia zadania dotyczącego utrzymania grobów i cmentarzy wojennych
na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie,

j) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania
czystości i porządku na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie,

k) wyrażenia zgody na przeniesienie własności nieruchomości położonej w
Sępólnie Krajeńskim na rzecz Zakładu Transportu i Usług Sp. z o.o. w
Sępólnie Krajeńskim,

1) uzgodnienia przejścia obwodnicy Sępólna Krajeńskiego przez u,$tek
ekologiczny.

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego Rady
o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i zapytania
zgłoszone na poprzedniej sesji.

13. Odpowiedzi na wolne wnioski.

14. Zakończenie sesji.

Ad. 2 Przyjęcie protokołu z XXI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej. Zapytał radnych o ewentualne uwagi do protokołu.

Uwag do protokołu nie było, w związku z powyższym Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Radni RM po alfabetycznyrn wyczytaniu nazwisk przez Przewodniczącego RM
opowiedzieli się, czy są ,,za", ,,przeciw" czy ,,wstrzymują się" od głosu.

Protokół z XXI sesji Rady Miejskiej został przyjęty następującymi głosarni:

za- 14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych

W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Przewodniczący RM zarnknąl ten punkt i przeszedł do kolejnego.

(

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej. Zapytal radnych o ewentualne uwagi do protokołu.

Uwag do protokołu nie było, w związku z powyższym Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.
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Radni RM po alfabetycznym wyczytaniu nazwisk przez Przewodniczącego RM
opowiedzieli się, czy są ,,za", ,,przeci'w" czy ,,wstrzymują się" od głosu.

Protokół z XXII sesji Rady Miejskiej został przyjęty następującymi głosami:

za- 14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych

W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 4 Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z w5rkonania uchwał Rady Miejskiej

Przewodniczący RM poinformował, iż Pan Burmistrz Sępólna Krajeńskiego zło$ł
sprawozdanie z działalności w okresie mi(.dzy sesjarni na jego ręce oraz zostało

przesłane radnym za pośrednictwem e-mail, dlatego nie będzie czytane.

Sprawozdanie stanow' załącznik nr 8 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.

Nikt nie zabrał głosu, wobec tego Przewodniczący RM zamla?iął ten punkt i przeszedł
do kolejnego.

Ad. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że informacja została wysłana
do wiadomości radnych za pośrednictwem e-mail, dlatego też nie zostanie odczytana.

Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do informacji.

Nikt nie zabrał głosu, wobec tego Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł
do kolejnego.

Ad. 6 Składanie interpelacji i zapytań przez radnych

PrzeWodniczący RM otworzył punkt dotyczący składania interpelacji i zapytań przez

radnych. Poinformował, iż w okresie między sesjami nie złożono interpelacji i zapytań.

Zapytał, czy ktoś zechciałby zko'gyć interpelację bądź zapytanie.

Nikt nie zabrał głosu, wobec tego Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł
do kolejnego.

Ad. 7 Wolne wnioski i informacje

Wolne wnioski zło0li :
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Radny RM Artur Juhnke wskazał, że po uzgodnieniach z kolegarni i koleżankami
radnymi podjęli decyzję o przygotowaniu i ufundowaniu tablic informacyjnych, które
zamontowane miałyby być w przestrzeni naszego miasta. Przedstawiać one miałyby
budynki i miejsca, które na przestrzeni lat odgrywały wa?zne funkcje społeczno-
gospodarcze, kulturalne itp., a które wpisały się w historię naszego miasta, jednak
fizycznie już nie istnieją. Dodał, że chodzi o takie miejsca jak synagoga, kościół
ewangelicki, Jezioro Młyńskie oraz takie tablice, które upamiętniałyby wa?żne
wydarzenia z historii naszego miasta np. wizytę prezydenta Mościckiego przy okazji
otwarcia domu katolickiego, poświęcenie pomnika Ku Czci Chrystusa Króla.
Nadmienił, ze projekt takiej tablicy miał być przedstawiony na dzisiejszej sesji, ale w
to przedsięwzięcie chce włączyć się Biblioteka Publiczna. Przedstawiciel Biblioteki
poprosił o zgodę na zamieszczenie na tych tablicach kodów QR z odnośnikiem do
multimedialnej mapy miasta, którą wcześniej przygotowała Biblioteka. Wskazał, że
spotkanie z przedstawicielem Biblioteki odbędzie się dzisiaj, dlatego projekt wstępnej
lokalizacji zostanie przesłany radnym w najbliższym czasie na tablety lub przedstawi
na posiedzeniach komisji. Pan radny A. Juhnke zwrócił się do Pana Burmistrza o
wystąpienie do zarządców budynków, na których miałyby zostać umieszczone tablice
z prośbą o wyrażenie zgody na umieszczenie tablicy na elewacji budynku danej
wspólnoty mieszkaniowej.

/

Ponadto radny RM Artur Juhnke wskaza?ł, że również podczas rozmów z radnymi
wpadli na pomysł, ze podobne tablice mogłyby zawierać informacje o znaczących
mieszkańcach naszego miasta, których imiona noszą nazwy ulic w mieście np.
Pokrzywnicki, Berger, Kalinowski. Dodał, ze byyć może istnieją jeszcze budynki w
których mieszkali i pracowali, a gdyby nie było takich budynków to tablice można
umieścić na ulicach, gdzie znajdowały się budynki. Stw'erdził, ze taka inicjatywa
uatrakcyjni turystycznie nasze miasteczko, a dla mieszkańców fizycznie zlokalizuje
budynki, te które już nie istnieją, a są znane ze starych widokówek, czy publikacji
historycznych.

Głos zabrał radny RM Pan Zdzisław Szwarc, który wskazał, iż chciałby otrzymać
informacje jakie jest stanowisko ekologów w sprawie przejścia przez u?żytek
ekologiczny i jak się komisje ustosunkowały do tego.

Następnie Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący RM złożył wniosek o udzielenie
informacji dotyczącej przygotowania naszych szkół i trybu szkolenia w
nadchodzącym roku szkolnym 2020 / 2021.

(

Ponadto poinformował, że wpłynęła uchwała Nr XIX/ 55 /2020 Kolegium Regionalnej
Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 22 lipca 2020 r. w sprawie stwierdzenia
niewa?żności uchwały Nr XXI / 199 / 2020 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia
24 czerwca 2020 r. w sprawie dopuszczenia zapłaty należności stanowiących dochody
budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za pomocą instrumentu płatniczego.
Wskazał, że uchwałę radni otrzymali mailem oraz została umieszczona w Biuletynie
Informacji Publicznej pod uchyloną uchwałą, w związku z czym nie będzie
odczytywana na sesji.

Ad. 8 Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie,
kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sępólno Krajeńskie
oraz przebiegu wykonania planów finansowych jednostek, dla których Gmina
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Sępólno Krajeńskie jest organem założycielskim za pierwsze półrocze 2020
roku.

a) przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie, kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie oraz przebiegu wykonania planów finansowych
jednostek dla których Gmina Sępólno Krajeńskie jest organem
założycielskim za pierwsze półrocze 2020 roku.

(

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformowal, źe informację radni otrzymali.

Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Głos zabrała Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy, która powiedziała, że radni
sprawozdanie otrzymali na koniec miesiąca lipca i zostało ono zaopiniowane
pozytywnie przez wszystkie stałe komisje Rady Miejskiej oraz pozytywnie przez
Regiona?lną Izbę Obrachunkową. Dodała, że wszelkie wątpliwości starała rozwi:?ac
się rja poszczególnych posiedzeniach komisji, była także możliwość podejścia
osobiście jeżeli były jakieś pytania.

Następnie Skarbnik Gminy przedstawiła najistotniejsze informacje dotyczące
sprawozdania i realizacji budżetu za I półrocze. Budżet jest budżetem deficytowym,
według planu deficyt na koniec półrocza wynosił 8 879 649,70 zł. Źródłem pokrycia
deficytu jest po,$czka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na
kanalizację miasta, kredyt na rewitalizację oraz wynik finansowy. Faktyczny wynik
finansowy jakim zamknęło się I półrocze to deficyt w wysokości 2 358 842,14 zł.
Dodała, że szczegółowe informacje dot. realizacji dochodów zostały przedstawione w
załączniku nr la.

(

Ponadto wskazała, źe skutki obniżenia górnych stawek podatkowych w tym roku
wynoszą 823 677,3E» zł, skutki zwolnienia wynikające z uchwał Rady Miejskiej to
177 800,Ol zł, umorzenia zaległości podatkowych wynikających z decyzji Burmistrza
to kwota 48 500 zł i rozłożenia na raty 3 215 zŁ Decyzje w tym zakresie były
podyktowane trudną sytuacją spowodowaną pandemią COVID.

Następnie Skarbnik Gminy wskazała, że wydatki zostały szczegółowo omówione w
załączniku nr 2a. Dodała, że struktura wydatków jest następująca - 78o/o wydatki
bieżące, 22% wydatki majątkowe. W wydatkach bieżących najwięcej środków gmina
przeznacza na pomoc społeczną, oświatę i wychowanie, gospodarkę komunalną i
rolnictwo ora?z administrację, kulturę i ochronę dziedzictwa narodowego, a ta?kże
kulturę fizyczną i sport. W zakresie wydatków majątkowych według planu najwięcej
środków w tym roku planuje się przeznaczyyć na rewitalizację 34%, kanalizację 31%,
drogi 25%, 6% modernizacja szkoły w Lutowie i pozosta?łe to wykup nieruchomości,
projekt ośrodka pomocy społecznej, ośw'etlenie, turystyka, place zabaw. Dodala, że
szczegółowe informacje dotyczące zada?ń zleconych, dotacji do organizacji
pozarządowych, dotacji dla innych jst, gospodarki dotyczącej ochrony środowiska,
realizacji budżetów sołeckich, zawierają poszczególne załączniki do tej informacji.

Ponadto zwróciła uwagę na analizę długu publicznego. Wskazała, że zaczęliśmy rok z
długiem w wysokości 5 776 709,79 zł, w międzyczasie tego półrocza zaciągnęliśmy
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pożayczkę w wysokości ok. 4 084 000,00 zł. W związku z tym dług na koniec półrocza
wynosił 9 287 532, 98 zł.

Na zakończenie powiedziała, że do sprawozdania zostały dołączone także
sprawozdania instytucji kultury w załączniku nr 14, które oprócz formy tabelarycznej
zawierają część opisową dot. realizacji zadań tych instytucji.

Przewodniczący RM zarnknął podpunkt i przeszedł do kolejnego.

b) uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w
Bydgoszczy w sprawie opinii o przedłożonej przez Burmistrza Sępólna

Krajeńskiego informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie za I półrocze 2020 r.

Przewodniczący RM poinformował, iż radni otrzymali uchwałę i mieli możliwość
zapoznania się z jej treścią, w związku z tym odczytał najwa,żniejsze elementy tej
uchwały.

Kserokopia uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

c) opinia Komisji Budżetu i Handlu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
w sprawie wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za I półrocze

2020 r.

/
(

Przewodniczący RM poprosił Pana Janusza Tomasa Przewodniczącego Komisji
Budżetu i Handlu RM o przedstawienie opinii

Przewodniczący Komisji Budżetu i Handlu odczytał opinię Komisji Budżetu i Handlu
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim w sprawie wykonania budżetu Gminy S«;pólno
Krajeńskie za I półrocze 2020r.

Opinia stanowi załąrznik nr 12 do protokołu.

d) dyskusja

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej zaprosił do dyskusji.

(

Nikt nie zabrał głosu, wobec tego Przewodniczący RM zarnknął dyskusję i przeszedł
do kolejnego podpunktu.

e) przyJęcże informacji

Przewodniczący RM zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia informacji.

Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie, kształtowaniu
się Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sępólno Krajeńskie oraz przebiegu
wykonania planów finansowych jednostek dla których Gmina Sępólno Krajeńskie jest
organem założycielskim za pierwsze półrocze 2020 roku została przyjęta:

za-14 radnych, przeciw-O radnych , wstrzymało się- O radnych
W chw'li głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz glosowania imiennego stanowi załącznik nr 13 do protokołu.
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Przewodniczący RM przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 9 Przebieg inwestycji na terenie Miasta i Gminy Sępólno Krajeńskie
w I półroczu 2020 roku.

Przewodniczący RM poinformował, że informację radni otrzymali wraz

z materiałami sesyjnymi oraz dodał, że informację przedstawi Pani Anna Sotkiewicz-
Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego.

Informacja stano'w' załącznik nr 14 do protokołu.

Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego omówiła przebieg inwestycji
na terenie Miasta i Gminy Sępólno Krajeńskie w I półroczu zgodnie z przekazaną
informacją radnym.

l:
W zadaniu 1 ,,Dotacja dla samorządu WK-P na realizację zadania pn. ,,Opracowanie
dokumentacji projektowej dla rozbudowy skrzyżowania drogi woj. Nr 241, Tuchola-
Sępólno Krajeńskie - Rogożno (ul. Kościuszki) z ul. Odrodzenia i bł. ks. Jerzego
PopieAuszki w m. Sępólno Krajeńskie - uzupełniła, źe całość zadania to 169.000 Zł.

W zadaniu 4 ,,Dofina?nsowa?nie budowy drogi powiatowej w Lutowie, gmina Sępólno
Krajeńskie" - uzupełniła, że zadanie zostało wykonane.

W zadaniu 15 ,,Dotacja na zakup samochodu średniego dla OSP w Wałdowie", -
uzupełniła, że całkowity koszt średniego sarnochodu dla OSP to 781050 zł.

W zadaniu 20 ,,Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie miasta Sępólno Krajeńskie"
- uzupełniła, że w rarnach tego zadania wykonano ok. 9 km sieci kanalizacji-
sanitarnej.

( W dyskusji nikt nie zabrał głosu, w'ęc Przewodniczący RM zamknął ten punkt i
przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 10 Sprawozdanie z działalności organizacyjnej i ekonomicznej spółek
gminnych za okres - 2019 rok i I półrocze 2020 roku:

Przewodniczący RM poinformował, że informacje radni otrzymali i były omawiane
również na Komisji Gospodarki Komunalnej ora?z Porządku Publicznego i na Komisji
Budżetu i Handlu RM.

a) Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o.

Przewodniczący RM poinformował, że w zdalnej sesji uczestniczy Pan Dariusz
Krakowial« Prezes ZGK Sp. z.o.o w Sępólnie Krajeńskim, w związku z tym poprosił o
przedstawienie informacji w tym zakresie.

Informacja stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Strona 9 z 26



Pan Dariusz Krakowiak Prezes ZGK przedstawił najważniejsze zagadnienia dotyczące
działalności spółki.

Wskazał, że całkowite przychody firmy w ubiegłym roku zamknęły się j-cwotą
16. 658.000,00 zł, a przychody w pierwszym półroczu bieżącego roku wynoszą
9.436.000,00 zł. Poinformował, że rok ubiegły zakończył się zyskiem netto 143 tys.
zł., a obecnie za półrocze jest wynik dodatni w kwocie 149 tys. zł. Dodał, że Spółka
jest stabilna i nie posiada żadnych zaległości płatniczych. Spółka wywiązała się ze
wszystkich zobowiązań podatkowych, zusows]-cich oraz ze wszystkich rozliczeń z
kontrahentarni.

Następnie Prezes ZGK Pan Dariusz Krakowiak odniósł się do działalności Wydziału
Energetyki Cieplnej wskazując, że Wydział ten cały czas boryka się z problemem,
ponieważ kotłownia biomasowa jest za duża na nasze potrzeby, ponadto jest już
bardzo wyeksploatowana. Wyjaśnił, że zostały podjęte już działania polegające na
projektowaniu nowej kotłowni, bo jest do wyboru wybudowanie nowej, efektywnej
kotłowni, dopasowanej do naszych potrzeb, bądź przeprowadzenie kapitalnego
remontu. Dodał, że Spółka chce odejść od biomasy i chce zbudować kotłownie
gazową, która spełni wszystkie oczekiwania. Stwierdzi, że przy obecnych cenach gazu,
nie ma zagrożenia, ze ciepło będzie drozsze. Następnie wskazał, że Wydział Usług
Komunalnych obejmuje wywóz nieczystości stalych, usługi budowalne, mechaniczne,
handel. Wskazał, że Spółka wygrała przetarg na wywóz nieczystości w Gminie Sępólno
oraz w Gminie Sośno i działalność ta przynosi zyski. Pan Krakowiak odniósł się
również do działalności Wydziału Wodociągów i Kanalizacji wskazując, że obecna
taryfa obowiązuje do końca czerwca 2021 roku, więc na przełomie stycznia i lutego
będzie składany nowy wniosek taryfowy, o którym zostaną powiadomieni radni.
Dodał, że Spółka stara się na bieżąco realizować inwestycje związane z wodociągami
i kanalizacją oraz wymieniać wszystkie sieci wodociągowe. Została już wymieniona
sieć w ulicy Lipowej, Parkowej, a w tym roku ulica BOWiD oraz Sportowa. Aktualnie
modernizowana jest ulica Matejki, a w kolejności czeka Plac Wolności oraz przyległe
uliczki, ponieważ w trakcie rewitalizacji, będą wykonywane niezbędne wymiany sieci,
które są stare i wyeksploatowane. Wykonywa?na jest również budowa nowych
wodociągów, poniewa?ż powstają nowe osiedla i nowe uliczki. Ponadto w najbliższym
czasie będzie modernizowane ujęcie wody w Kawlach.

(

(

Na zakończenie podkreślił, że zatrudnienie w Spółce jest stabilne. W ubiegłym roku,
było zatrudnionych 91 osób, a obecnie są zatrudnione 93 osoby. W najblizszych
latach może być problem z pozyskaniem fachowców, ponadto jeżeli zostanie
zbudowana kotłownia gazowa to spadnie zatrudnienie, bo będzie to kotłownia prawie
bezobsługowa.

Pan Krakowiak Prezes ZGK wyjaśnił, że na oczyszczalni zostały również wykonane
prace i zostały zakupione kontenery. Prezes ZGK dodał, że obszerniejszy materiał i
zdjęcia zostały przekazane radnym w materiałach sesyjnych.

- dyskusja

W dyskusji głos zabrała radna RM Anna Miczko, która poinformowała, że mieszkańcy
zwr;aca5a, uwagę, że w obrębie ulicy Tartacznej są wywożone ścieki wozem
asenizacyjnym. Radna RM chcia?łaby się dowiedzieć, czy było to związane z awarią,
czy jest tam coś niepodłączone?
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Prezes ZGK wyjaśnił, że na ulicy Tartacznej jest wszystko skanalizowane, dlatego
musiałby się zapoznać ze szczegółami, bo może po intensywnych ulewach, ktoś miał
problem. Dodał, że na ulicy Tartacznej są tylko firmy oraz ogródki działkowe i może
ktoś z działkowiczów zgłosił wywóz. Wskazał, że zdarzają się również sytuacje, że
powstają domy jednorodzinne, ktć»re nie mają przyłączenia i wtedy musi być tak;że
wywóz. Pan Krakowiak podkreślił, że nigdy nie miał jakiegoś monitu, ze są tam
większe W?y'WOZ'y'.

Przewodniczący RM zwrócił się z prośbą do Prezesa ZGK o zapoznanie się z tyrn
problemem i udzielenie odpowiedzi Wiceprzewodniczącej RM Pani Annie Miczko.
Na zakończenie Pan Dariusz Krakowiak Prezes ZGK poprosił o kierowanie spraw
problemowych bezpośrednio do niego, bo wtedy zostanie to wyjaśnione z
kierownika?mi.

l

Nikt więcej nie zabrał głosu, wobec tego Pa?n Przewodniczący zamknął dyskusję i
przeszedł do kolejnego podpunktu.

b) Zakładu Transportu i Usług Spółka z o.o.

Przewodniczący RM poinformował, że w zdalnej części uczestniczy Pan Grzegorz
Gliński Prezes Zakładu Transportu i Usług Spółka z o.o. w Sępólnie Krajeńskim, który
przedstawi informację.

Informacja stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

(

Pan Grzegorz Gliński Prezes Zakładu Transportu i Usług Spółka z o.o. w Sępólnie
Krajeńskim poinformował, że sprawozdanie radni otrzymali w materiałach sesyjnych.
Nadmienił, że władze spółki pozostają bez zmian. Spółka działa w wielu obszarach
m.in. dział transportu, budowla?ny. Najważniejsze zadania jakie Zakład zrealizował
z 2019 roku to była przebudowa Alei Lipowej, ulicy Parkowej, budowa ulicy
Nałkowskiej, przebudowa drogi gminnej Dziechowo, odbudowa drogi gminnej
Wałdowo- Toboła, odbudowa mostu na rzece Karnionka, rozbiórka istniejącego i
budowa nowego pomostu na pla?$ miejskiej nad Jeziorem Sępoleńskim, przebudowa
miejsc parkingowych przy targowisku miejskim w Sępólnie Krajeńskim, utwardzanie
dróg kruszywem, dokonano przebudowy drogi wewnętrznej przy firmie Eggersmann
oraz dokonano przebudowy parku rowerowego.

Następnie Pan Grzegorz Gliński poinformowal że w I połowie bieżącego roku
przebudowano ulicę Sportową oraz BoWiD, wyremontowano pawilon noclegowy na
terenie CSiR. Od 2015 roku ZTiU zajmuje się zielenią na terenie miasta. Od maja
2007 roku Zakład zajmuje się administracją cmentarza komunalnego, gdzie w 2009
roku odbyły się 63 pogrzeby, a do czerwca 2020 roku odbyły się 28 pogrzeby. Dodał,
że w tym roku Zakład zajął się także cmentarzem w Piasecznie, gdzie do tej pory
zostało pochowanych 5 osób.

Prezes ZTiU wyjaśnił, że tak jak w roku poprzednim i w pierwszym półroczu bieźącego
roku Zakład zatrudniał 40 osób na 38,75 etatach, a średnie wynagrodzenie brutto
wyniosło 3,950 zł.
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Pracownicy wysyłani są na różnego rodzaju kursy, a dzięki współpracy z Urzędem
Pracy udało się pozyskać dofinansowania do podniesienia kwalifikacji zawodowej
pracowników. W ten sposób pozyskane zostały uprawnienia m.in. na operatora walca
drogowego, operatora maszyn do rozkładania mieszanek mineralno- asfaltowych oraz
spawacza metodami TIG, MIG, gazową i elektryczną.

W zeszłym roku został zakupiony ciągnik rolniczy marki Deutz-Fahr o wartości
57.000 zł, koparka Leibherr o wartości 92.000 zł, a także drobny sprzęt o wartości
30.000 zŁ Ponadto zakupiono rozkładarkę do asfaltu, o łącznej wartości 350.000 zł
netto. W I połowie 2020 roku udało się zakupić sarnochód ciężarowy Citroen o
wartości 19.500 zł, samochód ci(;żarowy MAN z naczepą o wartości 30.000 zł oraz
naczepę niskopodwoziową Welton o wartości 25.000 zł.

Następnie Pan Grzeg,orz Gliński Prezes ZTiU wyjaśnił, że rok 2019 zakończył się
zyskiem w wysokości 2.325,57 Zl natomiast przychód netto ze sprzeda;$ wyniósł
6.340.537,67 zł. W pierwszym półroczu 2020 roku przychód wyniósł 2.345.646,65 zł.
Nadmienil ze w pierwszym półroczu 2020 roku Spółka odnotowała stratę, która
została spowodowana przez Covid 19, gdzie autokary od marca nie jeżdziły, tylko stały
na placu. Dodał, że większość prac związana z przebudową ulic nie jest jeszcze
zakończona. Ponadto przedstawił wyniki finansowe w poszczególnych działach.

Przewodniczący RM podziękował za wystąpienie i zaprosił do dyskusji.

-dyskusja

Głos zabrała radna RM Mariola Mosiądz-Śmigiel, która podziękowała Panu Prezesowi
za bardzo dobrą współpracę z Zarządem Osiedla Nr 1 i ?czyła wszystkiego dobrego.

Przewodniczący RM stwierdził, że bardzo dobrze słyszeć o pochlebnych pracach Pana
Prezesa, również przyłączył się do $czeń.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zakończył ten punkt i przeszedł
do kolejnego punktu porządku obrad.

Przewodniczący
podpunktów:

Ad. 11 Podjęcie uchwał w sprawie:

RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i przeszedł do
(

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w
materiałach sesyjnych.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy Sępólno Krajeńskie przedstawiła projekt
uchwały. Wyjaśniła, że zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej związana jest z
wprowadzeniem przedsięwzięcia pn. , ,Przebudowa ul. A. Pokrzywnickiego nr 020638C
na odcinku od km O+0 16,65 do lan O+338, 19 w Sępólnie Krajeńskim oraz
,,Przebudowa drogi gminnej o długości 291 mb. w m. Piaseczno gm. Sępólno
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Krajeńskie. Dofinansowanie zadań w ramach FDS 50%. Planowana realizacja zadań
w latach 2020-2021.

Wprowadzenie przedsięwzięcia pn. ,,Poprawa bezpieczeństwa energetycznego poprzez
dywersyfikację źródeł energii na terenie gminy Sępólno Krajeńskie? zadanie
dofinansowa?ne do 50o/o kosztów kwalifikowanych w ramach RPO WK-P oraz zadanie
,,Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Wiśniewa", zadanie dofinansowane
z PROW 63,63',/o. Planowana realizacja zadań w latach 2020-2021.
Pani Skarbnik dodała, iż poza tym przesuwa się realizację zadań: ,,Przebudowa drogi
gminnej długości 1644 mb nr 020412C Niechorz - Sikorz oraz Przebudowa ulic
Bergera (nr 020603C) od km O+009 do km O+385,85 Bukowej (nr 020606C) od km
O+OO0,00 do km O+188, 14 oraz ul. Matejki (nr 020626C) od km O+OO0,00 do km
O+175,83 na 2020r. do wysokości otrzymanego dofinansowania z FDS.
Następnie wskazała, że aktualizuje się dochody i wydatki do wysokości określonych
w uchwale budżetowej.

(
Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Budżetu i Handlu Rady Miejskiej
w Sępólnie Krajeńskim i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, zarządził głosowanie nad projektem uchwały
oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Radni RM po alfabetycznym wyczytaniu nazwisk przez Przewodniczącego Rady
Miejskiej opowiedzieli się, czy są ,,za", ,,przeciw", czy ,,wstrzymują się" od głosu.

(

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującymi głosami:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 17 do protokołu.
Uchwała Nr XXIII/205/2020 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia
26 sierpnia 2020 r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2020 rok

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w
materiałach sesyjnych.

Głos zabrała Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy Sępólno Krajeńskie, wskazując iż
uchwała dotyczy zwiększenia dochodów i wydatków o kwotę 2 091361,47 zł. Na
zmia?nę składa się wprowadzenie do budż,etu dofinansowania z Funduszu Dróg
Samorządowych na zadania dotyczące przebudowy dróg gminnych o długości
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1644mb nr 020412C Niechorz - Sikorz oraz Przebudowa ulic Bergera (nr 020603C)
od km O+009 do km O+385,85 Bukowej (nr 020606C) od km O+OO0,00 do km O+l88,
14 oraz ul. Matejki (nr 020626C) od km O+OO0,00 do km O+175,83. Zadania te będą
realizowane do wysokości otrzymanego dofinansowania w tym roku, a w części
własnej w przyszłym. Dodała, że wprowadza się także rezerwę subwencji oświatowej,
dochody z tytułu odszkodowań w ramach umowy z ubezpieczycielem, zwięks'za się
plan dochodów z tytułu karty podatkowej oraz CIT-u do wysokości planowego
wykonania oraz wprowadza się dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu na
usuwanie azbestu. Ponadto wskazała, że po stronie wydatków zmiany są równoległe
i dotyczą realizacji zadań przebudowy dróg, o których była mowa wcześniej i zmiany
porządkowe związane z realizacją zadań przez poszczególne jednostki. Poza tym
wprowadza się uzupełnienie dotacji dla powiatu 27.700 zł zmiana klasyfikacji
budźetowej, w związku z zakończeniem budowy drogi w Lutowie oraz wprowadza się
dotacje w związku z rozliczeniem inwestycji drogi w Lutowie oraz dla miasta Jasło na
usuwanie skutków nawałnicy.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Budżetu i Handlu Rady Miejskiej
w Sępólnie Krajeńskim i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, zarządził głosowanie nad projektem uchwały
oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Radni RM po alfabetycznym wyczytaniu nazwisk przez Przewodniczącego Rady
Miejskiej opowiedzieli się, czy są ,,za,," ,przeciw", czy ,,wstrzymują się" od głosu.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2020 rok została przyjęta następującymi głosami:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych

W chwili głosowania obecnych było 14 radnych. /

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

Uchwała Nr XXIII/206/2020 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia
26 sierpnia 2020 r. zmieniająca uchwałę w sprawie urhwalenia budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie na 2020 rok stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

c) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w
materiałach sesyjnych.

Głos zabrała Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy Sępólno Krajeńskie, która
wskazała, że jest to uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla
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Powiatu Sępoleńskiego w związku z rozliczeniem inwestycji związanej z remontem
drogi w Lutowie. Nadmieniła, ze Powiat zwrócił się o uzupełnienie kwoty 27 tys. zł.
Następnie Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Budżetu i Handlu Rady Miejskiej
w Sępólnie Krajeńskim i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabra?ł głosu, zarządził głosowanie nad projektem uchwały
oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Radni RM po alfabetycznym wyczytaniu nazwisk przez Przewodniczącego Rady
Miejskiej opowiedzieli się, czy są ,,za", ,,przeciw", czy ,,wstrzymują się" od głosu.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu
Sępoleńskiego została przyjęta następującymi głosarni:

za - 14 radnych, przeciw - 0 radnych, wstrzymało si«; - O radnych

W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załąrasrnik nr 21 do protokołu.

Uchwała Nr XXIII/207/2020 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia
26 sierpnia 2020 r. zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla
Powiatu Sępoleńskiego stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

(

d) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla miasta Jaslo
Przewodniczący RM poinformowal że projekt uchwały radni otrzymali w
materiałach sesyjnych.

Głos zabrała Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy Sępólno Krajeńskie, która
poinformowała, że miasto Jasło za posrednictwem Związku Miast Polskich zwróciło
się o udzielenie pomocy, w związku ze skutkarni nawałnic mających miejsce na
terenie miasta w dniach 27-29 czerwca br. Przypomniała, że Jasło w 2017 rolm
udzieliło nam pomocy w wysokości 20 tys. zł, stąd propozycja Burmistrza by z
budże:tu gminy udzielić dotacji celowej w kwocie 20 tys. zł na rzecz miasta Jasło na
usuwanie skutków nawałnicy. Szczegółowe warunki udzielenia dotacji, przeznaczenia
jej i rozliczenia określi umowa zawarta przez gminę i miasto Jasło.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Budżetu i Handlu Rady Miejskiej
w Sępólnie Krajeńskim i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zapytał czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, zarządził głosowanie nad projektem uchwały
oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Radni RM po alfabetycznym wyczytaniu nazwisk przez Przewodniczącego Rady
Miejskiej opowiedzieli się, czy są ,,za", ,,przeciw", czy ,,wstrzymują się" od głosu.
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Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla miasta
Jasło została przyjęta następującymi głosarni:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych

W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

Uchwała Nr XXIII/208/2020 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia
26 sierpnia 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji
celowej dla miasta Jasło stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

e) dopuszczenia zapłaty podatków, opłat oraz niepodatkowych należności
budżetowych stanowiących dochody budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za

pomocą instrumentu płatniczego

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w
materiałach sesyjnych.

Głos zabrała Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy Sępólno Krajeńskie, która
poinformowała, że uchwała dotyczy możliwości zapłaty podatków, opłat oraz
niepodatkowych należności budżetowych stanowiących dochody budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie za pomocą instrumentu płatniczego, na którym przechowywany
jest pieniądz elektroniczny. Dodała, że nie chodzi tylko o karty, ale też telefon,
smartfon, smartwatch i inne tego typu urządzenia. Uchwała ta była podejmowana w
czerwcu, jednakże Regionalna Izba Obrachunkowa uchyliła tą uchwałę, w związku z
nieprecyzyjną nazwą. Nadmieniła, że wcześniej mieliśmy w sprawie dopuszczenia
zapłaty należności budżetowych stanowiących dochody budżetu gminy. Natomiast
RIO uważa, że powinno być doprecyzowanie w tytule uchwały w sprawie
dopuszczenia zapłaty podatków, opłat oraz niepodatkowych należności budżetowych,
stąd ponowne podjęcie tej uchwały w zakresie dotyczącym jej treści.

r
l

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Budżetu i Handlu Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, zarządził głosowanie nad projektem uchwały
oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Radni RM po alfabetycznym wyczytaniu nazwisk przez Przewodniczącego Rady
Miejskiej opowiedzieli się, czy są ,,za", ,,przeciw", czy ,,wstrzymują się" od głosu.

Uchwała w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, opłat oraz niepodatkowych
należności budżetowych stanowiących dochody budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie
za pomocą instrumentu płatniczego została przyjęta następującymi głosami:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych

W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Strona 16 z 26



Wykaz głosowa?nia imiennego stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

Uchwała Nr XXIII/209/2020 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia
26 sierpnia 2020 r. w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, opłat oraz
niepodatkowych należności budżetowych stanowiących dochody budżetu
Gminy Sępólno Krajeńskie za pomocą instrumentu płatniczego stanowi
załącznik nr 26 do protokołu.

f) zwolnienia lub zwrotu określonej części opłaty pobranej od przedsiębiorców
za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych

przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży, wydanych przez
Burmistrza Sępólna Krajeńskiego

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w
materiałach sesyjnych.

Głos zabrała Pani Beata Kozłowska Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich, która
odczytała treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.

(
Projekt uchwały został przedłożony do zaopiniowania przez Komisję Budżetu i Handlu
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim oraz Komisję Oświaty, Kultury, Sportu
i Zdrowia Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i uzyskał opinię pozytywną.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, zarządził głosowanie nad projektem uchwały
oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

(

Radni RM po alfabetycznym wyczytaniu nazwisk przez Przewodniczącego Rady
Miejskiej opowiedzieli się, czy są ,,za", ,,przeciw", czy ,,wstrzyrnują się" od głosu.

Uchwała w sprawie zwolnienia lub zwrotu określonej części opłaty pobranej od
przedsiębiorców za korzystanie z zezwoleń na sprzeda?ż napojów alkoholowych
przeznaczonych do spo,$cia w miejscu sprzeda?0, wydanych przez Burmistrza
Sępólna Krajeńskiego, została przyjęta następującymi głosarni:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych

W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowa?nia imiennego stanowi załącznik nr 27 do protokołu.

Uchwała Nr XXIII/210/2020 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia
26 sierpnia 2020 r. w sprawie zwolnienia lub zwrotu określonej części opłaty
pobranej od przedsiębiorców za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów
alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży, wydanych
przez Burmistrza Sępólna Krajeńskiego, stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

g)określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Sępólno
Krajeńskie, w roku szkolnym 2020/21

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwa?ły radni otrzymali w
materiałach sesyjnych.
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Głos zabrał Pan Zbigniew Marek Tymecki Dyrektor ZOOS w Sępólnie Krajeńskim,
który odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.

Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury,
Sportu i Zdrowia Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńs?-cim.

Przewodniczący RM zapytal, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, zarządził głosowanie nad projektem uchwały
oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Radni RM po alfabetycznym wyczytaniu nazwisk przez Przewodniczącego Rady
Miejskiej opowiedzieli się, czy są ,,za", ,,przeciw", czy ,,wstrzymują się" od głosu.

Uchwała w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Sępólno
Krajeńskie, w roku szkolnym 2020 / 21, została przyjęta następującymi głosami:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyrnało się - O radnych

W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowa?nia imiennego stanowi załącznik nr 29 do protokołu.

Uchwała Nr XXIII/211/2020 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia
26 sierpnia 2020 r. w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa
w Gminie Sępólno Krajeńskie, w roku szkolnym 2020/21, stanowi załącznik nr
30 do protokołu.

h) rozpatrzenia petycji w zakresie zmiany przepisów prawa miejscowego

Przewodniczący RM poinformował, że z Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wpłynęła opinia zawierająca wniosek o negatywne
rozpatrzenie petycji. Następnie odczytał treść opinii w sprawie petycji z dnia 31 maja
2020 r. w interesie publicznym w zakresie zmiany przepisów prawa miejscowego.

Opinia stanowi załącznik nr 31 do protokołu.

Przewodniczący RM zaproponował odczytanie projektu uchwały bez uzasadnienia,
ponieważ radni otrzymali cały projekt uchwały z materiałami sesyjnymi, ponadto jest
on zamieszczony w Biuletynie Informacji Publicznej .

/
(

/'
ł

Radni nie wnieśli sprzeciwu.

Pan Mateusz Oelberg Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim odczytał projekt uchwały.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, zarządził głosowanie nad projektem uchwały
oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Radni RM po alfabetycznym wyczytaniu nazwisk przez Przewodniczącego Rady
Miejskiej opowiedzieli się, czy są ,,za", ,,przeciw", czy ,,wstrzymują się" od głosu.
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Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji w zakresie zmiany przepisów prawa
miejscowego, została przyjęta następującymi głosami:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych

W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32 do protokołu.

Uchwała Nr XXIII/212/ 2020 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia
26 sierpnia 2020 r. w sprawie rozpatrzenia petycji w zakresie zmiany
przepisów prawa miejscowego, stanowi załącznik nr 33 do protokołu.

(

i) przyjęcia zadania dotyczącego utrzymania grobów i cmentarzy
wojennych na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w
materiałach sesyjnych.

Caos zabrał Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i
Rolnictwa, który poinformował iż uchwa?ła podejmowana jest cyklicznie w
porozumieniu z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim i ma na celu prowadzenie zadania
wynikającego z obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych na terenie
Gminy Sępólno Krajeńskie na okres od 30 sierpnia 2020 roku do 31 grudnia 2022
roku. Dodał, że kwota pomocy od Wojewody wynosi 1.000 zł na 2 lata.

Za zgodą radnych nie odczytywał treści uchwały.

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej oraz
Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwa?ły.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, zarządził głosowanie nad projektem uchwały
oraz poprosil aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Radni RM po alfabetycznym wyczytaniu nazwisk przez Przewodniczącego Rady
Miejskiej opowiedzieli się, czy są ,,za", ,,przeciw", czy ,,wstrzyrnują się" od głosu.

Uchwała w sprawie przyjęcia zadania dotyczącego utrzymania grobów i cmentarzy
wojennych na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie, została przyjęta następującymi
głosarni:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych

W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 34 do protokołu.

Uchwała Nr XXIII/213/2020 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia
26 sierpnia 2020 r. w sprawie przyjęcia zadanła dotyczącego utrzymania
grobów i cmentarzy wojennych na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie, stanowi
zalyznik nr 35 do protokołu

j) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości
i porządku na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie
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Przewodniczący RM poinformował, ze projekt uchwały radni otrzymali w
materiałach sesyjnych.

Głos zabrał Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej
i Rolnictwa, który poinformował iż uchwała jest pokłosiem pisma Prokuratora
Rejonowego w Tucholi, który zarzucił w zapisach uchwały w sprawie przyjęcia
regularninu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie
błędy lub nieprecyzyjne sformułowania. Takich zapisów jest pięć. Za zgodą radnych
nie odczytywał projektu uchwały.

Uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Państwowego Powiatowego
Inspektora Sanitarnego w Sępólnie Krajeńskim i przez Komisję Rolnictwa, Leśnictwa
i Ochrony Środowiska, Komisję Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, zarządził głosowanie nad projektem uchwały
oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Radni RM po alfabetycznym wyczytaniu nazwisk przez Przewodniczącego Rady
Miejskiej opowiedzieli się, czy są ,,za", ,,przeciw", czy ,,wstrzymują się" od głosu.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości
i porządku na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie, została przyjęta następującymi
głosarni:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych

W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 36 do protokołu.

Uchwała Nr XXIII/214/2020 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia
26 sierpnia 2020 r. zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie, stanowi
załącznik nr 37 do protokołu.

k) wyrażenia zgody na przeniesienie urłasności nieruchomości położonej w
Sępólnie Krajeńskim na rzecz Zakładu Transportu i Usług Sp. z o.o. w Sępólnie

Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformowal, ze projekt uchwały radni otrzymali w
materiałach sesyjnych.

Głos zabrał Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej
i Rolnictwa, który poinformował, że Gmina Sępólno Krajeńskie v=ryraji:a zgodę na
wniesienie wkładu niepieniężnego dla Zakładu Transportu i Usług Sp. z o.o., czyli
aportu działki nr 6 / 6 obrębie 2, o powierzchni 2, 1510 ha o wartości 492.000,00 zł.
Dodał, że ZTiU chce się przenieść i pobudować nową siedzibę firmy.

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

(

Przewodniczący RM zapytał czy są pytania do projektu uchwały.
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Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, zarządził głosowanie nad projektem uchwały
oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Radni RM po alfabetycznym wyczytaniu nazwisk przez Przewodniczącego Rady
Miejskiej opowiedzieli się, czy są ,,za", ,,przeciw", czy ,,wstrzymują się" od głosu.

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie własności nieruchomości
położonej w Sępólnie Krajeńskim na rzecz Zakładu Transportu i Usług Sp. z o.o.
w Sępólnie Krajeńskim, została przyjęta następującyrni głosarni:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych

W ch'w'li głosowania obecnych było 14 radnych.

(

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 38 do protokołu.

Uchwała Nr XXIII/215/2020 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia
26 sierpnia 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie własności
nieruchomości położonej w Sępólnie Krajeńskim na rzecz Zakladu Transportu
i Usłu.g Sp. z o.o. w Sępólnie Krajeńskim, stanowi załącznik nr 39 do protokołu.

l) uzgodnienia przejścia obwodnicy Sępólna Krajeńskiego przez użytek
ekologiczny

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali w
materiałach sesyjnych.

r

Głos zabrał Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej
i Rolnictwa, który poinformował że niniejsza uchwała ma związek z budową
obwodnicy. Do kompetencji Rady Miejskiej nale0 powołanie użytku ekologicznego
wraz z nadaniem obostrzeń jakie obowiązują na danym terenie. Budowa obwodnicy
jest inwestycją celu publicznego, więc przepisy następnego artykułu znoszą to co
moźemy ustalić. Zezwalamy na przejście inwestycji polegającej na budowie obwodnicy
przez obszar użyytkowy ekologiczny na obszarze 10 000m2, czyli lha, obszar u0tku
jest większy. Powołując się na cel publiczny, nie muszą obowiązywać wszystkie zapisy
ustawy o ochronie przyrody. Sprawujący nadzór nad użytkiem ekologicznym, czyli tj.
Nadleśnictwo Runowo wyraziło zgodę, że nie widzi przeciwskazań co do konieczności
naruszenia bądź zniesienia u,?tku ekologicznego.

Pan F'rzewodniczący RM poinformował, iż sprawa obwodnicy stanowi newralgiczny
punkt dlatego poprosił o odczytanie w całości uzasadnienia projektu uchwały.

Pan Jarosław Dera odczytał uzasadnienie projektu uchwały w sprawie uzgodnienia
przejścia obwodnicy Sępólna Krajeńskiego przez u$tek ekologiczny.

Ponadto poinformował, że uchwała uzyskała pozytywną opinię Komisji Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego, a także Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i
Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Pan Dera dodał, że organem właściwym do podjęcia decyzji jest Rada Miejska Sępólna
Krajeńskiego.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.
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Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, zarządził głosowanie nad projektem uchwały
oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Radni RM po alfabetycznym wyczytaniu nazwisk przez Przewodniczącego Rady
Miejskiej opowiedzieli się, czy są ,,za", ,,przeciw", czy ,,wstrzymują się" od głosu.

Uchwała w sprawie uzgodnienia przejścia obwodnicy Sępólna Krajeńskiego przez
użytek ekologiczny, została przyjęta następującymi głosami:

za - 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych

W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Podczas głosowania nieobecna radna RM Anna Miczko.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 40 do protokołu.

Uchwała Nr XXIII/216/2020 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia
26 sierpnia 2020 r. w sprawie uzyodnienia przejścia obwodnicy Sępólna
Krajeńskiego przez użytek ekologiczny, stanowi załącznik nr 41 do protokołu.

Ad. 12 0dpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji

Przewodniczący RM wskazał, że otrzymal odpowiedź na zapytanie złożone na sesji w
miesiącu czerwcu przez radną RM Panią Barbarę Szlezer, które dotyczyło
uzupełnienia odpowiedzi na temat zarnontowa?nia windy w budynku Biblioteki
Publicznej. Odpowiedź została umieszczona w Biuletynie Informacji Publicznej oraz
na stronie internetowej Gminy Sępólno Krajeńskie, a także została wywieszona na
tablicy ogłoszeń w Urzędzie Miejskim, ponadto radni otrzymali informację mailem, w
związku z tym Przewodniczący RM nie odczytywał treści odpowiedzi.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 42 do protokołu.

Następnie Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.
/
v

Ad. 13 0dpowiedzi na wolne wnioski

Przewodniczący RM poprosił Pana Marka Zieńko Zastępcę Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego o udzielenie lub wskazanie pracowników do udzielenia odpowiedzi na
wnioski zgłoszone na sesji.

Pan Marek Zieńko Zastępca Burmistrza Sępólna Krajeńs]-ciego w odpowiedzi na
wniosek radnego RM Pana Artura Juhnke dotyczący tablic informacyjnych wskazał,
że jest to bardzo piękny cel przygotowania tablic, które będą informować naszych
mieszkańców i przypominać niektórym, a niektórzy dopiero się dowiedzą, źe mamy
takie budynki, czy były takie miejsca jak Stawy Młyńskie, których bezpowrotnie już
nie ma. Dodał, że jest to bardzo dobra inicjatywa przypomnienia budynków jak i
nazwisk będącymi nazwami ulic. Nadmienił, że po wskazaniu budynków prywatnych,
czy użytkowanych przez wspólnoty wystąpią o zgody na zawieszenie tablic.
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Ponadto Zastępca Burmistrza Sępólna Krajeńskiego w nawiązaniu do wniosku
złożonego przez radnego RM Zdzisława Szwarca w sprawie otrzymania informacji o
stanowisku ekologów w sprawie przejścia przez u?ek ekologiczny dopytał, czy
chodzi o u,7tek, który został wyłączony z obrad dzisiejszej sesji poprzez głosowanie,
czy mowa o przejściu obwodnicy przez użytek ekologiczny.

W odpowiedzi Pan Zdzisław Szwarc doprecyzował, iż chodzi o obwodnicę.

Pan Marek Zieńko wskazał, źe w przypadku stanowiska, które Rada Miejska podjęła
nie było potrzeby występować do ekologów i do nikogo o uzgodnienia. W przypadku
kiedy chcemy przywołać ekologiczny u,?tek albo zlikwidować wtedy musimy mieć
uzgodnienie z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska. W tym przypadku
kiedy Rada Miejska wyraziła zgodę na przejście, to tylko jest uzaleźnione od Rady.
Dodatkowo dla uzasadnienia decyzji wystąpiono pismem do Nadleśnictwa Runowo,
które zabiegało o powołanie tego u$tku ekologicznego o opinię. Pan Zieńko zwrócił
się z prośbą o odczytanie opinii na sesji przez Pana Jarosława Derę Kierownika
Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa.

( Przewodniczący RM zapytał, radnego RM Zdzisława Szwarca, czy ta?ka odpowiedź jest
wystarczająca.

Pan radny RM Zdzisław Szwarc odpowiedzial że na dzień dzisiejszy tak.

Następnie na wniosek o udzielenie informacji dotyczącej przygotowania naszych szkół
do roku szkolnego 2020/2021 złożony przez Pa?na Franciszka Lesinskiego
Przewodniczącego Rady Miejskiej odpowiedzi udzielił Pan Zbigniew Marek Tymecki
Dyrektor Zakładu Obsługi Oświaty Samorządowej.

/
(

Pa?n Zbigniew Ma?rek Tymecki Dyrektor ZOOS w Sępólnie Krajeńskim poinformował,
że stanem przygotowania do nowego roku szkolnego będziemy zajmowali się na sesji
wrześniowej, ale rozumie, że dotyczy to sytuacji związanej z pandemią i z
ograniczeniarni z tym związanymi. Dodał, że jest po rozmowie z Kuratorem Kujawsko-
Pomorskim i w tym momencie informacje kieruje również do mieszka?ńców i
wszystkich zainteresowanych. Wskazał, że z całą odpowiedzialnością informuje, że 1
września zarówno dzieci w szkołach jak i przedszkolach wracają normalnie do
placówek. Nadmienił, że po rozmowie z Kuratorem Oświaty dowiedział się, że wczoraj
w Ministerstwie Edukacji Narodowej zapadła decyzja dotycząca zniesienia ograniczeń
związanych z powierzchnią jaka musi być zapewniona dla dziecka w przedszkolu lub
w oddziale przedszkolnym. W nocy ukazało się nowe wytyczne Głównego Inspektora
Sanitarnego, które powierzchnię przywracają do sytuacji sprzed roku.
Podsumowując 1 września wszystkie dzieci z zachowaniem reżimów sanitarnych
wynikających z panującej pandemii wracają do szkół i przedszkoli na normalne
zajęcia. Przypomniał, że w aktualnym stanie prawnym dopóki dyrektor szkoły nie
zgłosi zachorowania dziecka, dzieci, nauczycieli, pracowników, a Powiatowy Inspektor
Sanitarny nie potwierdzi tego i nie nakaże ograniczenia funkcjonowania przedszkoli,
szkoły, oddzia?łu przedszkolnego, wyłączenia, kwarantanny pracowników to placówka
funkćjonuje normalnie. Z aktualnej sytuacji zdrowotnej w szkole, czy przedszkolu
będzie wynikało, czy rodzice wyślą dziecko do szkoły czy przedszkola. Stwierdził, że
zniknął problem dotyczący przyjęcia dzieci do przedszkola z uwagi na małe
powierzchnie, co nie oznacza, że nie ma zagrożenia, bo ono istnieje.

Nadmienił, że w ramach przygotowania wszyscy pracownicy, nauczyciele są
wyposa?;żeni w sprzęt ochrony osobistej. Wszystkie szkoły, przedszkola mają miejsca
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do dezynfekcji, są to stacje do dezynfekcji albo inne rozwiązania. Ilość środków do
ochrony osobistej zostanie dostarczona do 1 września z Ministerstwa Zdrowia poprzez
Straż Pożarną do szkół. Wskazał, że przykładowo do Szkoły Nr 1 dostarczone zostanie
57 pojemników po 5 1 każdy, czyli 285 litrów płynu dezynfekującego, tak samo w
Szkole Nr 3, a szkoły mniejsze w granicach 90 litrów. Natomiast maseczki na pierwszy
rzut po 900 szt., i po 500 szt. dla ka?żdej ze szkół. Podkreślił, że środki ochrony
osobistej jednorazowego użytku są zapewnione co jest dosyć w,a;żne. Dodał, że w tym
wykazie nie ma przedszkoli, które muszą zaopatrywać się same. Zgodnie z
wytycznymi Sępoleńskiego Sanepidu do przedszkoli zakupiono ozonatory.
Pomieszczenia są ozonowane kilka razy dziennie, zabija to 99o/o bakterii.

Ponadto wskazał, że 1 września rozpoczyna5ą się zajęcia w szkołach w różny sposób.
Nie będzie tradycyjnego rozpoczęcia z apelem na sali gimnastycznej, gdyż r?eżimy
sanitarne na to nie pozwalają. Rozpoczęcia będą odbywały się w różnych godzinach,
podzielone będą na grupy, bądź będą odbywały się na dworze, jeżeli pogoda pozwoli.
Ponadto każda ze szkół dysponuje co najmniej dwoma wyjściami, dzieci nie będą
udawały się na przerwy międzylekcyjne jednym wyjściem tylko różnymi wszystkimi,
które są możliwe. Poinformował, że zajęcia w niektórych szkołach np.
w Lutowie, będą odbywały się w miarę możliwości w jednej klasie, nie będzie
przechodzenia dzieci z klasy do klasy.

(

Następnie Dyrektor ZOSS poinformował, że zostały poczynione przygotowania na
wariant, gdyby doszło do nauki hybrydowej lub zawieszenia zajęć. Nauka hybrydowa
polega na tym, że część dzieci jest wyłączona z uczestnictwa w zajęciach
bezpośrednich na żaywo w klasie, w związki z podwyższoną temperaturą, złym stanem
zdrowia, bądż też zachorowa?niem. Dodał, że 120 nauczycieli wszystkich szkół szkoli
się w formie warsztatów w zakresie nauki realizacji zajęć online przy wykorzystywaniu
Microsoft Teams bądż innej aplikacji. Dwie trenerki prowadzą w szkołach na miejscu
warsztaty wielogodzinne jak realizować i prowadzić zajęcia nauki zdalnej.

Ponadto poinformowa?ł, ze zostały przyjęte bardzo ważne założenia związane z
zakończeniem, że zajęcia zdalne, zadawanie, czy kontakt z dziećmi i rodzicami odbywa
się o ka?żdej porze dnia. Zajęcia w szkole, czy przedszkolu trwają od 8 do 15,00.
Wyjaśnił, że nauczyciel przychodzi normalnie do klasy, siada przed swoim laptopem,
który podłączony jest z internetem. Te dzieci, które będą w klasie będą widziały i
słyszały, zaś te dzieci, które nie uczestniczą bezpośrednio będą miały możliwosć
słuchania, zadawania pytań, rozmawiania z nauczycielem, tak jakby były w tej klasie.
Celem szkolenia jest to, by nauczyciele nie pracowali tylko na aplikacji, ale tak by te
lekcje nie były tylko monologiem, a można było włączać treści zawarte na tablicy
interaktywnej, w laptopie, komputerze, czy platformach edukacyjnych. Dodał, że w
ten sposób uniknie się przeciążenia dzieci nauką, a rodziców pracą dziecka w
godzinach popołudniowych i wieczornych. Również w ten sposób dyrektor szkoły
będzie miał lepszy nadzór nad pracą nauczycieli, być może ograniczy to sytuacje, w
której nie zawsze była pewność, czy zajęcia były zrealizowane dobrze i w najlepszy
możliwy sposób.

(

Pan Tymecki przypomniał, iŻ W szkołach jest 120 now?ych laptopów
oprogramowanych, przygotowanych do wypo;:czenia w każde5 chwili dla dzieci, są
one własnością szkół. Ka?żda szkoła ma około 20-25 sztuk. Nadmienił, że Fundacja
Polsat przekazała 70 nowych drukarek laserowych dla szkół i przedszkoli. Założenie
jest takie, iż ma być to wsparcie dla szkół i przedszkoli do nauki zdalnej. Następnie
poinformował, że firmy wynajęte przez Ministerstwo Cyfryzacji w ramach programu
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Polska Cyfrowa instalują światłowody w naszych szkołach. Kilka szkół posiada
przyłącza światłowodowe umożliwiające szybki przepływ informacji i zostały one
przejęte przez Ministerstwo Cyfryzacji i przez 10 lat Ministerstwo płaci za łącza
internetowe. W przypadku szkół w Lutowie, Zbożu i Wiśniew'e założone są już
instalacje św'atłowodowe i czekamy na podłączenie. Szkoła w Wałdowie i Zalesiu też
jest tym objęta, natomiast szkoła nr 1 nr 3 też ma światłowody ale ich u0czającyrn
jest firma zewnętrzna, która przekazała światłowody do Ministerstwa Cyfryzacji.

Ponadto Dyrektor ZOOS wska?zał, że zło$ł ofertę szkołom dotyczącą ode?jścia od
prywatnych skrzynek e-mail nauczycieli i uczniów. Zaproponowano wykupienie
miejsca na serwerze o większej pojemności, założenie skrzynek email nauczycielom i
uczniom po to by korespondencja pomiędzy nauczycielem-dyrektorem, nauczycielem-
uczniem miała charakter formalny, była mierzalna, weryfikowa?na i zarządzana. Trzy
szkoły zdecydowały się na taką formułę, informatycy w ramach usługi za?ło::li
skrzynki e-mailowe jak i przesunęli strony internetowe.

C

Na zakończenie Pan Zbigniew Marek Tymecki Dyrektor ZOOS wskazał, że zrobione
zostało wszystko co było można aby w przypadku zagrożenia zdrowia nauka zdalna
obywała się z ja?k najmniejszymi przeszkodami. Dodał, że mimo wszystko pojawia się
problem za małych powierzchni szkół. Powrót do 8- klasowych szkół podstawowych,
spowodował że jest za mało miejsca. Wspomniał, że w Przedszkolu nr 1 i w Oddziale
Przedszkolnym w Wałdowie były sytuacje krytyczne, które nie pozwalały pojawić się
dzieciom na zajęciach, bo nie były spełnione wymogi i normy. Sytuacja została
wyjaśniona i dzieci będą mogły wrócić do szkoły.

Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś ma pytania do Pana Dyrektora.

Głos zabrał Pan Marek Zieńko, który potwierdził słowa Pana Dyrektora. Nadmienił,
że informacji z ostatnich chwil nie znał, gdyż prosił o uzyskanie informacji u Kuratora,
bo do tego momentu byliśmy w trudnej sytuacji, w szczególności przedszkola. Przepis
uniemożliwiał uczęszczanie do przedszkoli dzieci, które były już w przedszkolu . Dodał,
ze bardzo się cieszy z decyzji Ministerstwa. Wskazał, że ma nadzieję, iż sytuacja w
Przedszkolu Nr 1 i w Wałdowie znacznie się poprawi.

Nikt więcej nie zabrał głosu, wobec tego Przewodniczący podziękował za
przedstawioną informację. Ponadto poinformowai iż otrzymał odpowiedzi na wnioski
zgłoszone na poprzedniej sesji. Dodał, że przesłał je
e-mailem radnym do zapoznania się, dlatego nie będzie ich odczytywał podczas sesji.

Odpowiedzi na wnioski w sprawie:

- naprawy studzienek w ciągu ul. Hallera i Sienkiewicza, kserokopia pisma stanowi
załącznik nr 43 do protokołu,

w sprawie utwardzenia terenu przy garaż,ach przy ul. bł. Ks. J. Popiełuszki oraz
przedłu?żenia (połączenia) ścieżki rowerowej celem dogodnego dojazdu do promenady,
kserokopia pisma stanowi załącznik nr 44 do protokołu,

stanu ścieżki rowerowej, kserokopia pisma stanowi załącznik nr 45 do protokołu,

przekazywania wniosków wypracowanych na komisjach razem z materiałami
sesyjnymi, kserokopia pisma stanowi załącznik nr 46 do protokołu,
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- przekazania wniosku do GDDKiA w sprawie utworzenia przejścia dla pieszych w
obrębie skrzyżowania, kserokopia pisma stanowi załącznik nr 47 do protokołu.

- wykupu Świetlicy w Skarpie, kserokopia pisma stanowi załącznik nr 48 do
protokołu.

- uczęszczania dzieci zarnieszkałych w mieście do szkół wiejskich i odwrotnie,
kserokopia pisma stanowi załącznik nr 49 do protokołu.

Wobec braku pytań Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 14 Zakończenie sesji

O godz. 12.25, w związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady

Miejskiej Pan Franciszek Lesinski podziękował wszystkim za przygotowanie

materiałów oraz za udział w sesji. Zamknął sesję Rady Miejskiej w Sępólnie

Krajeńskim wypowiadając słowa ,,Zarnykam XXIII sesję Rady Miejskiej w Sępólnie

Krajeńskim".

/
l

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 16 sierpnia 2020r.

Protokołowała:

Przewoi

Obradom przewodniczył:
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Kierownik Referatu Organizacyjnego
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